
                                     P R O T O K Ó Ł  Nr IV/11    
 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 08 lutego 2011r.   
 
 
Sesja  odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Wąsosza. Rozpoczęła się o 
godz. 10.00   i  trwała do godz. 14.20. 
 
Na sesji obecnych było 14 radnych wg listy obecności stanowiącej załącznik do 
protokołu.      
 
Nieobecny :  

1. Jacek Oczek            

Lista obecności radnych to zał. Nr 1 
 

Ponadto w sesji udział  wzięli  : 

1. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2. Maria Michta – sekretarz Gminy, 
3. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
4. Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy,       

 
Lista obecności  stanowi zał. nr 2 

 
5. Sołtysi wsi . 

Lista  obecności  sołtysów to zał. Nr 3 
 

Razem w sesji udział wzięło 45  osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
  IV  Sesję  Rady Miejskiej Wąsosza  otworzył i prowadził Pan Zdzisław Nicpoń – 
Przewodniczący Rady. Na podstawie listy obecności radnych  stwierdził quorum 
Rady przy, którym Rada może podejmować uchwały. W pierwszej kolejności  
Przewodniczący Rady powitał gości zaproszonych, sołtysów, radnych oraz 
publiczność. Pan Przewodniczący Rady  poinformował, że proponowany porządek 
obrad sesji został radnym  przekazany  wraz z zaproszeniami.  
  Nikt z radnych nie wniósł żadnych zmian. 
 
P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu  z III sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o stopniu zagrożenia powodziowego w gminie Wąsosz. 
6. Rozpatrzenie   uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Wąsosz na lata 2011-2022. 
7. Rozpatrzenie  uchwały w sprawie zmiany  budżetu gminy Wąsosz na 2011r. 
8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii. 



9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/150 /2000 RM 
Wąsosza z dnia 28 grudnia 2000r w sprawie połączenia instytucji kultury w 
gminie Wąsosz w Zespół Placówek Kultury. 

10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/181/09  RM 
Wąsosza z dnia 23 marca 2010r. w sprawie nadania Statutu Zakładowi 
Gospodarki Komunalnej I Mieszkaniowej w Wąsoszu. 

11. Rozpatrzenie  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/182/09  RM 
Wąsosza z dnia 23 marca 2010r. w sprawie nadania Statutu Zakładowi  
Budżetowemu Wodociągów i Kanalizacji  w Wąsoszu. 

12. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy gminy 
Wąsosz na rok 2011 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 
określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności 
pożytku publicznego i wolontariacie. 

13. Rozpatrzenie uchwały w sprawie  zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. 
14. Rozpatrzenie uchwały w sprawie  wprowadzenia zmiany  do uchwały Nr 

XXX/194/09 RM Wąsosza z dnia 26 maja 2009r. dot. pierwszeństwa w 
nabywaniu lokali mieszkalnych ,  bonifikat od ceny lokali mieszkalnych 
zbywanych w drodze bezprzetargowej oraz ustalenia stawki oprocentowania 
przy sprzedaży ratalnej mienia komunalnego ze zmianami (Dziennik Urzędowy 
Województwa Dolnośląskiego z 2003r. Nr 62 poz. 1399,  

Dziennik Urzędowy Województwa Dolnośląskiego z 2007r. Nr  264, poz. 3082, 
Dziennik Urzędowy Województwa Dolnośląskiego z 2009r. Nr 113, poz. 2341). 

15. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy przekształceniu 
prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Wąsosz. 

16. Rozpatrzenie  uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości 
Kowalowo. 

17. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej 
Wąsosza na 2011r. oraz planów pracy Komisji Stałych. 

18. Informacje Przewodniczącego Rady. 
19. Odpowiedzi na interpelacje. 
20. Wolne głosy i wnioski. 
21. Zakończenie.     

                                                          Porządek obrad to zał. nr 4  
 
 
 Ad 2. Przyjęcie protokołu  z III sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 
 
Pan Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z III sesji Rady Miejskiej 
Wąsosza odbytej w dniu 29 grudnia 2010r. był wyłożony do wglądu radnych w biurze 
rady  i do tego protokołu radni nie wnieśli uwag. Zwrócił się do radnych o ewentualne 
uwagi lecz nikt nie miał zastrzeżeń wobec tego stwierdził przyjęcie protokołu z III 
sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 
 
Ad.3 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1.  Lorenc Bogusława – zam. Wrząca Wielka – Mieszkańcy proszą o naprawę 
przepustu w Kamieniu Górowskim na  drodze polnej ponieważ przekopany został rów 
melioracyjny i  gromadzi się tam woda bo nie ma odpływu. 



 
2. Kobylak Jerzy zam. Wąsosz ul. 1-go Maja 

 
Mieszkańcy proszą , aby usadowić wodowskaz na rzece Orli  w widocznym 
miejscu ponieważ obecnie nie można określić  stanu faktycznego wody bo  
wodowskaz jest  przechylony i zanurzony w wodzie. 
 
Należy wystąpić do Telekomunikacji o naprawę studzienek 
telekomunikacyjnych ponieważ są uszkodzone i  stwarzają  
niebezpieczeństwo  w ruchu drogowym przy ul.  Pocztowej ( przy nr 25 oraz 
przy Weterynarii) , przy ul. Łąkowej ( koło posesji p.Magasa ),  
przy ul.1-go Maja ( obok posesji p. Krogulca i p. Mrozika) 
 

3. Dąbek Ewa i Pospiech Wiesław – zam. Wąsosz  - interpelacja dotycząca 
melioracji cmentarza w Wąsoszu ponieważ cmentarz przy ulicy 
Rzemieślniczej położony jest na terenie podmokłym co przy obfitych opadach 
atmosferycznych obecnie i w 2010r , a tym samym wysokim stanie wód 
gruntowych oraz braku jakichkolwiek  urządzeń odwadniających, stwarza 
znaczne problemy przy użytkowaniu tego terenu na cele pochówku zmarłych i 
odwiedzin bliskich. Mając na względzie uwagi i dobro mieszkańców gminy 
Wąsosz oraz użytkowników cmentarza, a także fakt planowanych prac 
inwestycyjnych w zakresie budowy kanalizacji do pobliskiej miejskiej 
oczyszczalni ścieków, wnosimy o przeanalizowanie planów pracy ZBGKiM w 
Wąsoszu na 2011r. celem uwzględnienia w nim zadania melioracji cmentarza 
. W przypadku braku możliwości zrealizowania tego zadania w bieżącym roku 
budżetowym, wnosimy o uwzględnienie naszej interpelacji w planach pracy na 
najbliższe lata. 

4. Kolejna Interpelacja dotyczy naprawy złamanej lampy przy placu Wolności. 
 

5. Kondracka Ewa–zam. Czeladź Wielka  
 
Mieszkańcy wsi proszą o naprawę drogi  gruntowej na odcinku ze wsi w 
kierunku lasu ponieważ ciężarowe samochody wywożące drewno z lasu  
rozjeździły tą drogę  tak , że nie można  tamtędy bezpiecznie przejechać. 
 
 
 

6.  Kutzmann Maciej – zam. Gola Wąsoska 
 
Droga w Goli Wąsoskiej jest przewidziana do remontu w budżecie Gminy na 
2011r. , ale obecnie nie można tam swobodnie przejść ani przejechać bo jest  
nierówna ze względu na dziury,  a grunt jest mocno  nasiąknięty wodą i stoją  
kałuże. W związku z tym mieszkańcy wsi proszą o nawiezienie tłucznia, aby ją 
wyrównać i utwardzić  na odcinku od transformatora do drogi brukowej . 
 

7. Banasiewicz Zdzisław – Cieszkowice 
 
Mieszkańcy wsi Cieszkowice proszą o poprawę stanu drogi, a mianowicie 
utwardzenie tłuczniem odcinka drogi od posesji pana Wolaka do posesji pana 
Skupina. 



 
Pan Burmistrz –poinformował ,że udzieli odpowiedzi ustnej by wszyscy zebrani 
słyszeli , a ponadto będą odpowiedzi pisemne : 
 
Interpelacja radnej Lorenc dotycząca przepustu w Kamieniu Górowskim będzie 
zrealizowana ponieważ w budżecie posiadamy środki dawnego funduszu ochrony 
środowiska i może to być zrobione w ramach tych środków. Termin wykonania do 1 
miesiąca. 
 
Interpelacja radnego Kobylaka w sprawie wodowskazu . Wodowskazami interesuję  
się ja i pracownicy zarządzania kryzysowego od maja 2010r, a  wodowskaz na rzece 
Orli faktycznie jest niewidoczny. Zasada na ustawienie wodowskazów na rzece jest 
taka ,że musi być zgoda Instytutu Meteorologii i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu , 
który ustawia wodowskaz tak by znajdował się w O punkcie do poziomu morza .Z 
takim wnioskiem  do Instytutu Gmina wystąpiła. Ponadto zlecono dla  ZBGKiM w 
Wąsoszu wykonanie 4 wodowskazów , które zostaną ustawione na mostach rzek 
Barycz i Orla oraz w okolicach  mostów w  Bartkowie i Ługach dla mieszkańców by 
mogli odczytywać stan wód. 
 
Interpelacja dotycząca naprawy studzienek telekomunikacyjnych już wcześniej była 
zgłaszana przez radnego Rapiora i część z nich była naprawiana. Na pewno 
wystąpimy pisemnie do Telekomunikacji z interwencją w tej sprawie , ale jak to 
załatwi Telekomunikacja to nie umiem odpowiedzieć. 
 
Interpelacja radnej Dąbek i radnego Pospiecha w sprawie melioracji cmentarza w 
Wąsoszu. Cmentarz przy ul. Rzemieślniczej w Wąsoszu nie jest cmentarzem 
komunalnym , lecz parafialnym i zarządza nim ksiądz proboszcz. Gmina nie może 
ingerować, a tym samym prowadzić meliorację na nieruchomości, która nie jest jej 
własnością bez zgody właściciela. Zakład Budżetowy Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej  sprawuje jedynie zarząd w niewielkim zakresie na podstawie spisanej 
umowy . ZBGKiM wykonuje tam jedynie wykopanie grobu , prowadzi ekshumację i 
przeniesienie do innego grobu nic poza tym. Namawiałem kilkakrotnie kierownika 
Baryluka by przejął całkowite usługi pogrzebowe bo dlaczego to inna firma ma 
zbierać największe pieniądze. Melioracja cmentarza winna być zrobiona bo obecnie 
pochówek odbywa się do grobu z wodą. 
 
Interpelacje w sprawie rozjeżdżania drogi w Czeladzi  to droga ta wyglądała dobrze 
bo pan Duda te drogi wyrównywał .Natomiast firmy transportowe wywożące drewno z 
lasu  faktycznie rozjeździły tą drogę i wymaga ona  naprawy, a nadleśnictwo  nie ma 
wpływu na  ten stan. Będę interweniował w tej kwestii . Ustawianie znaków zakazu o 
poruszaniu się sprzętem o dużej ładowności dotyczyć też będzie rolników więc nie 
wiem czy to jest zasadne . Jeżeli chodzi o remont dróg w Goli Wąsoskiej 
,Cieszkowicach  może być wykonany poprzez utwardzone frezem asfaltowym po 
zakończonym remoncie drogi nr 36 .Frezu asfaltowego obiecano Gminie dużo 
dlatego na pewno wystarczy na utwardzenie tych dróg. 
 
Interpelacja dotycząca naprawy lampy w  rynku przy pl. Wolności zostanie  zlecona i 
będzie naprawiona. 
Ponadto Pan Burmistrz zobowiązał się do udzielenia odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje również na piśmie. 



 
 

Ad 4.Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
 

Z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym tj. od 29 grudnia 2010 do dnia 08 
lutego 2011r. 
 
W okresie międzysesyjnym wydanych zostało 28 Zarządzeń. 
Dnia 30 grudnia 2011r. zarządzeniem postanowiono  przeprowadzić  spis z natury w 
Urzędzie Miejskim Wąsosza w zakresie środków trwałych oraz wyposażenia w 
używaniu dotyczącego obrony cywilnej . W tym celu  powołane zostały zespoły 
spisowe, ustalono terminy rozpoczęcia , zakończenia i rozliczenia  inwentaryzacji 
oraz określono obowiązki zespołu spisowego. 
Zarządzeniem z dnia 31 grudnia 2010r. upoważniono Dyrektora Publicznego 
Gimnazjum w Wąsoszu do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja 
w roku 2011 jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i termin 
zapłaty upływa w roku 2011 do kwoty 20.000 zł. Jest to związane z fakturą dotyczącą 
wydatków na gazowe ogrzewanie budynku szkoły poniesione w m-cu grudniu 2010r. 
a faktura wystawiona została w styczniu 2011r. 
Dnia 05 stycznia 2011r. wydane zostało zarządzenie dotyczące nowych stawek 
czynszu za lokale użytkowe na terenie miasta i gminy Wąsosz stawki te wzrosły o 10 
% , oraz stawkę czynszu  powierzchni budynków gospodarczych na cele rolnicze. 
Zwolniono z opłat czynszu Dzienny Klub Seniora w Wąsoszu, Związek Kombatantów 
RP i BWP w Wąsoszu, Związek Sybiraków w Wąsoszu, Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego w Wąsoszu. 
Kolejnym Zarządzeniem ustalono minimalną stawkę czynszu za dzierżawę gruntów 
położonych na terenie miasta i gminy Wąsosz w zależności od planowanego 
przeznaczenia przedmiotu dzierżawy.( wzrost czynszu  ponad 30 % ) 
Następne Zarządzenie dotyczyło ustalenia minimalnej wysokości miesięcznej stawki 
za dzierżawę 1m2  gruntów stanowiących własność Gminy Wąsosz, przeznaczonych 
na cele drogi dojazdowej w kwocie 1, zł + VAT na terenie miasta i poza obrębem 
miasta Wąsosza. 
Ustalono również minimalną wysokość stawki rocznej za dzierżawę gruntów 
stanowiących własność Gminy Wąsosz przeznaczonych na realizację celów 
sportowych i rekreacyjnych w wysokości 150 zł za 1 ha. 
Dnia 05 stycznia 2011r. wydane zostało Zarządzenie w sprawie przeprowadzenia w 
dniu 17 stycznia 2011r. ustnego nieograniczonego przetargu na wydzierżawienie 
części nieruchomości gminnej oznaczonej jako działka nr 27/6 o pow. 1, 60 w 
obrębie Drozdowic Małych. Cenę wywoławczą na poczet rocznego czynszu 
dzierżawnego ustalono na kwotę 176 zł. Do przeprowadzenia przetargu powołano 4 
osobową komisję przetargową spośród pracowników Referatu Gospodarki Gruntami  
Urzędu Miejskiego Wąsosza. Przetarg się odbył i została działka wydzierżawiona w 
drodze jednego postąpienia. 
Następne Zarządzenie w sprawie wydzierżawienia mienia komunalnego dotyczyło 
wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej na okres 3 lat części działki nr 499/2 o 
pow. 0,0015 ha położonej w obrębie miasta Wąsosza, z przeznaczeniem na cele 
garażowe. 
Dnia 13 stycznia 2011r.  wydane zostało  zarządzenie dotyczące  sprzedaży w 
drodze bezprzetargowej działki nr 692/14 o pow. 0,2331 ha oraz działki nr 692/18 o 



pow. 0,3746 położonych w Wąsoszu  na rzecz jej użytkownika wieczystego.(skup 
węgla) 
Dnia 14 stycznia 20011r wydane zostało zarządzenie dotyczące nieodpłatnego 
przejęcia nieruchomości –drogi stanowiące działki nr 54/34 o po.0,1508 ha, dz. Nr 
54/37 o pow.0,2073 ha , działki nr 54/38 o pow. 0,0530 ha i działki nr  54/39 o pow. 
0,0451 ha położone w obrębie Wąsosza ( położone po prawej stronie przy wyjeździe 
z Wąsosza do Góry) stanowiące własność Tomasza Tomaszewskiego. 
Kolejne Zarządzenie z 14 stycznia 2011r.  dotyczyło wydzierżawienia mienia 
komunalnego, a mianowicie działki nr 167,168, i 169 o łącznej powierzchni 0,04599 
ha na rzecz dotychczasowego dzierżawcy( ul. Chrobrego ) 
Zarządzeniem z dnia 14 stycznia 2011r. dokonano  zmian budżetu gminy Wąsosz. 
Zmiany te dotyczyły przesunięcia środków z rezerwy celowej ( zarządzanie 
kryzysowe) na pokrycie wydatków związanych z ogrzewaniem mieszkania 
zastępczego dla rodziny poszkodowanej w wypadku oraz remontem dachu budynku 
zagrożonego katastrofą budowlaną , która mogła być spowodowana nadmiernymi 
opadami śniegu. 
 Ze względu  na  wysokie stany wód na rzekach Barycz i Orla Zarządzeniem z dnia 
15 stycznia 2011r. od godz. 9.30  ogłosiłem stan pogotowia przeciwpowodziowego 
na  administrowanym terenie. O tym stanie poinformowałem stosowne instytucje . 
Dnia 17 stycznia 2011r. wydano Zarządzenie dotyczące odwołania pani Ireny 
Hołodowej z członka Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
Wąsoszu , ze względu na złożoną  rezygnację z pracy w tej komisji.   
Zarządzeniem z dnia 19 stycznia 2011r  nadano imię Józefa Stefaniaka stadionowi 
sportowemu położonemu przy ul. Korczaka  w Wąsoszu. W związku ze złożoną 
interpelacją radnego Jerzego Kobylaka  o przygotowaniu projektu uchwały rady  w tej 
sprawie nie było możliwe nadanie imienia uchwałą ze względu na brak  podstawy 
prawnej do tego celu. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Rada nadaje nazwy 
ulicom , placom oraz wznosi pomniki,  a nie ma uprawnień do nadawania nazw 
obiektom sportowym. W związku z tym ,że interpelacja jest zasadna , a stadion 
sportowy jest własnością gminy i burmistrz  gospodaruje mieniem gminy   może  więc 
nadać nazwę  zarządzeniem Burmistrza, co właśnie zostało uczynione. 
Dnia 21 stycznia 2011r. wydane zostały zarządzenia odnośnie wydzierżawienia 
mienia komunalnego, a mianowicie: 

1.  Wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej część działki niezabudowanej nr 

104 i 105  o pow. 0,30 ha  i 0,27 ha położonej w obrębie wsi Cieszkowice na 

rzecz dotychczasowego dzierżawcy na okres 3 lat; 

2. Wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej działkę niezabudowaną nr 95 o 

pow. 0,20 ha położonej w obrębie wsi Kamień Górowski na rzecz 

dotychczasowego dzierżawcy  na okres 3 lat, 

3. Wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej  części działki  niezabudowanej nr 

361/5 o pow. 0,45 ha położonej w obrębie miasta Wąsosza na rzecz 

dotychczasowego dzierżawcy  na okres 3 lat; 

4. Wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej  działkę niezabudowaną nr 226/1 

o pow. 1,66 ha położoną w obrębie wsi Płoski  na rzecz dotychczasowego 

dzierżawcy  na okres 3 lat; 

5. Wydzierżawienie  w drodze bezprzetargowej części działki niezabudowanej nr 

228   o pow. 6 m2 i działki niezabudowanej nr 727 o pow. 6m2 położonych w 



obrębie miasta Wąsosza dla dotychczasowego dzierżawcy (Ruch)na okres 3 

lat; 

6. Wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej na okres 3 lat  części działki 

niezabudowanej nr 224 o pow. 43 m2  położonej w obrębie miasta Wąsosza 

dla dotychczasowego dzierżawcy  ; 

7. Wydzierżawienie w drodze bezprzetargowej na okres 3 miesięcy lokal 

użytkowy o pow. 27 m2 na działce nr 98 obręb Kamień Górowski  (sklep)  na 

rzecz Pana Jarosława Boreckiego 

8. Po tym okresie  należy wydzierżawić w drodze przetargowej na okres 3 lat 

lokal użytkowy  tj. w/w sklep w Kamieniu Górowskim. 

9. Zarządzeniem z dnia 02 lutego 2011r. ustalona została nowa miesięczna 

stawka czynszu za dzierżawę gruntów położonych na terenie miasta i gminy 

Wąsosz, wykorzystywana do działalności telekomunikacyjnej w dziedzinie 

telefonii komórkowej w wysokości 5,06 zł + VAT za 1m2 gruntu. 

Dnia 03 lutego 2011r wydane zostało Zarządzenie dotyczące sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej dla osoby zainteresowanej działkę  niezabudowaną nr 21/1 o pow. 
0,0112 ha w Górce W.  jako niezbędną dla poprawienia warunków już posiadanej 
działki nr 23 i nr 18 położonych w Górce W. 
Kolejne Zarządzenie z 03 lutego 2011r. dotyczyło ogłoszenia w dniu 10 marca 2011r. 
o godz. 11.00  ustnego nieograniczonego przetargu na sprzedaż działki 
niezabudowanej nr 189 ( boisko ) o pow. 1,0600 ha w Bełczu Górnym . W tym celu 
powołano 4 osobową komisje przetargową z referatu Gospodarki Gruntami UM 
Wąsosza. 
Z uwagi na brak spadkobierców  po zmarłej Pani Wasiuk  w Świniarach  gmina 
orzeczeniem sądu stała się właścicielem ½ części działki nr 131 o pow. 0,7800 ha  
dlatego postanowiono zbyć tą działkę i  Zarządzeniem z dnia 03 lutego 2011 r. 
ustalono przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż ½ części przedmiotowej działki. 
Dnia  04 lutego 2011r. wydane zostało Zarządzenie dotyczące sprzedaży lokalu 
mieszkalnego we Wrzącej Śl. Nr 18a/ 1 dla  dotychczasowego najemcy   
Kolejnym Zarządzeniem  dokonano zmian budżetu gminy Wąsosz na 2011r. . 
Zmiany te dotyczyły  przesunięcia środków z rezerwy celowej ( zarządzanie 
kryzysowe) na pokrycie wydatków związanych  z ogrzewaniem mieszkania 
zastępczego dla rodziny poszkodowanej w wypadku oraz kosztów związanych z 
wszczętym alarmem przeciwpowodziowym. Ponadto przesunięto środki z zakupu 
materiałów na dodatkowe wynagrodzenia roczne pracowników obsługujących 
świadczenia rodzinne w Ośrodku Pomocy Społecznej w Wąsoszu 
 
                                                           Informacja to zał. Nr 5 
 
Ponadto Pan Burmistrz poinformował zebranych ,że w ostatnim czasie odbył 
spotkanie z przedstawicielem szpitala w Rawiczu oraz przedstawicielami  naszych 
ośrodków zdrowia odnośnie możliwości przyjęć mieszkańców gminy Wąsosz do 
szpitala w Rawiczu. Do 4 lutego 2011r.miały być przeprowadzone ankiety w VIS-
MED  i Elmed w Wąsoszu i pacjenci mieli się określić gdzie chcą być leczeni czy w 
Górze (szpital i pogotowie )  czy w Rawiczu (pogotowie i szpital).NZOZ „ VIS-MED” i 
NZOZ „Elmed” miały wówczas podpisać porozumienia ze szpitalem w  Rawiczu . Do 
tego określenia nie doszło ponieważ nasze NZOZ-y nie chciały jednoznacznie 



przejść do szpitala rawickiego i jesteśmy w stanie to zrozumieć ponieważ mówiłoby 
się o tym ,że powinien być patriotyzm lokalny a ośrodki pomogły w tej decyzji. . Na 
dzisiaj nie można podzielić gminy tak, aby miejscowości położone bliżej Rawicza 
obsługiwał szpital Rawicz ,a pozostałe miejscowości szpital w Górze . Musieliby 
przejść wszyscy pacjenci z danego NZOZ-u. W służbie zdrowia ma się zmienić i ma 
być zniesiona rejonizacja wówczas pacjent sam będzie decydował gdzie chce być 
leczony. Na dzisiaj  opiekę szpitalną nad pacjentami z naszej gminy w dalszym ciągu 
sprawuje szpital górowski. 
 
Następna informacja dotyczy tego ,że  podpisane zostało porozumienia w sprawie 
transportu kruszywa przez Gminę Wąsosz. 
 
Kolejna informacja to podwyżka  ceny wody o 0,03 zł za 1m3 ,która ma wejść od 1 
kwietnia 2011r. Z takim wnioskiem wystąpił  Zakład Budżetowy Wodociągów i 
Kanalizacji w Wąsoszu . Jeżeli Rada nie zdąży podjąć uchwały w tej sprawie to 
procedura jest taka ,że wchodzi stawka wody wnioskowana-skalkulowana przez 
zakład wodociągów. 
 
Ad 5 . Informacja o stopniu zagrożenia powodziowego w gminie Wąsosz. 
 
Przedmiotową informację przedstawił Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza. 
 , który poinformował ,że cyt.” dnia 15 stycznia 2011 o godz. 9.30  ogłoszony został 
alarm przeciwpowodziowy  na terenie gminy Wąsosz po raz pierwszy od kiedy pełnię 
funkcję Burmistrza Wąsosza ponieważ stany wód raptownie wzrosły .Stany rzek 
przekroczyły swoje stany bardzo poważnie . Stan alarmowy  rzeki Orli to  3,10 m  
natomiast rzeki Barycz 3,20 m. Dnia 15 stycznia  Orla ma 4,10 m natomiast Barycz 
3,90 m. Później Orla  miała 4,20m natomiast Barycz  4.00 m. Woda zaczęła 
przelewać się przez wały , a wszystko zaczęło się od przelewania kanału Łacha . 
Należy stwierdzić ,że nie małą rolę odegrały  bobry , które uszkodziły wały. Woda 
przelewała się przez drogi powiatowe w Lubielu gdzie  wody było 30-40 cm na 
odcinku około 200 m i droga ta jest obecnie  uszkodzona. Zagrożonymi 
miejscowościami były miejscowości położone w dorzeczu Orli i Baryczy. W Wąsoszu 
układaliśmy worki z piaskiem koło posesji Pani Kanarczuk przy ul. Kolejowej , posesji 
Pana Białobrzeskiego przy ul. Korczaka oraz posesje Pani Smolarskiej i Kalwara  
przy ul. Kolejowej. W dwóch posesjach  podnoszone były piece centralnego 
ogrzewania ponieważ woda je zalewała. Wypożyczaliśmy również osuszacz do 
osuszania pomieszczeń ponieważ te budynki nasiąkły wodą jak gąbka . W powodzi 
majowej mieliśmy 1200 ha  zalanych obecnie jest około 2500 ha. Woda przedzierała 
się przez drogę w Bełczu Małym i Sądowelu  i tylko czekaliśmy ,że wał może nie 
wytrzymać. Po raz pierwszy czułem wielkie obawy. Spotykaliśmy się z Wojewodą i 
Dyrektorem Rzemieniem w sprawie  powodzi. W Gminie Korzeńsko został zrobiony 
nowy wał i niestety nie wytrzymał tak dużego naporu wody dlatego został rozmyty , a 
woda wylała się na dużą część gminy. W najbliższym czasie Zarząd Melioracji 
Wodnych ma bardzo poważne zadanie, aby  rzeki doprowadzić do właściwych 
stanów  tj. pogłębienie Orli  lecz nie jest to takie proste bo wiąże się to z dużymi 
środkami finansowymi. W naszym województwie nie ma powodzi bo nie została ona 
ogłoszona, a najbardziej zagrożone gminy to Żmigród i Korzeńsko. Z mojej inicjatywy 
zostało zorganizowane spotkanie  z przedstawicielami Wojewódzkiego Zarządu 
Melioracji Wodnych i omawiano  sprawy  dotyczące rzeki Orli. Budżet Zarządu 
Melioracji Wodnych jest za mały  dlatego występuje o środki do budżetu państwa .W 



2010r. zrobiono - odmulono  56 km rzeki. Rolnicy na dzisiaj nie mogą oczekiwać 
żadnej pomocy finansowej z budżetu państwa. Poprawienie stanu rzeki Orli to koszt 
2,5 mln zł i musi zacząć się od zrobienia dokumentacji . Wszyscy wójtowie i 
burmistrzowie podpisali się pod wnioskiem do wojewody by pomóc rolnikom w formie 
finansowej. Na dzisiaj nie ma  zabezpieczonych środków na pomoc z budżetu gminy. 
Szkoda tylko ,że państwo  daje pieniądze jak już jest powódź największa w skutkach, 
a nie ma  pieniędzy na naprawę wałów  lub odmulania koryt rzek przed powodziami. 
Minister Jerzy Miler ma być w najbliższym czasie we Wrocławiu w sprawie powodzi.  
Na terenie Gminy Wąsosz zostaną powołane komisje ,które pójdą w teren i spiszą 
powstałe straty . Najprawdopodobniej będzie pomoc dla rolników  jedynie poprzez 
możliwość zaciągania kredytów preferencyjnych lecz to nie jest najlepsze dla 
rolników.  
 
Dyskusja : 
 
Pan Bieleń Tadeusz – sołtys wsi Pobiel- Wał został ściągnięty i rolnicy z Pobiela są 
ciągle zalewani  , wszędzie woda już prawie zeszła a w okolicach Pobiela nadal stoi 
na polach.  
Pan Burmistrz – poinformował ,że są tereny wskazane niższe gdzie nadmiar wody 
winien się rozlać. My jako Gmina  nie możemy sami nic robić bo nie da to 
najmniejszego efektu , a i pieniędzy takich nie mamy. Możliwości Burmistrza są 
„żadne”. Niestety powiat – zarządzenie kryzysowe nie ma  nawet łodzi . Gmina 
Wąsosz zamierza zakupić łódź by można było monitorować obszary zalewowe. W 
dużym stopniu było zalewane gospodarstwo rolne Pana Jachimowskiego w Bełczu 
Małym , lecz Pan Jachimowski bardzo mocno pomógł gminie bo użyczył ciężkiego 
sprzętu przywożącego piach do workowania i zabezpieczania terenów i  wsi. 
 
Ponadto Pan Burmistrz poinformował ,że podpisał porozumienie z firmą Kruszgeo, 
która rozpoczęła działalność  na terenie Gminy Wąsosz w dniu 28.06. 1980r.   
dotyczącą wydobycia  kruszywa w Kowalowie. W gminie Jemielno, a mianowicie 
miejscowości Osłowice wydobyto kruszywo na areale 2 ha. Natomiast w Gminie 
Wąsosz będzie wydobywane kruszywo na budowę drogi S-5. Kruszgeo ma do 
wydobycia 4 ha  i czas wydobycia to 2 miesiące. Spisane porozumienie dotyczy tego 
,że samochody  wywożące kruszywo z Kowalowa będą jeździły nie częściej niż co 6 
min .Należy dodać ,że firma ta ma  pozwolenie na wydobycie , jeździ drogą 
powiatową i wojewódzką i my jako Gmina nie możemy temu przeszkodzić  choć 
dobrze ,że Kruszgeo zechciało z Gminą rozmawiać i zgodziło się na spisanie 
porozumienia , które jakby zrekompensuje ten transport przez Gminę , Kruszgeo  
zapłaci  Gminie Wąsosz oprócz ustawowych pieniędzy tj.  za 1t   0,50 zł to gmina 
otrzyma 60 % . Druga kwota to płacona bezpośrednio do budżetu i w dniu 
wczorajszym Kruszgeo wpłaciło 93.000 zł  i my do budżetu będziemy wprowadzać 
300.000 zł  Gmina zobowiązała się do utrzymania  infrastruktury w stanie 
umożliwiającym  transport i przejazd  tzn, nie blokowanie. Na pewno z tych 
dodatkowych pieniędzy  dla Kowalowa będziemy budować chodniki po obu stronach 
wsi. 
 
Dyskusja : 
Ewa Kondracka – radna stwierdziła ,że chodniki  po obu stronach w Kowalowie nie 
są możliwe do wykonania bo nie ma  miejsca, a może lepiej zrobić po jednej stronie 
np. w Rudnej Małej. 



Pan Burmistrz stwierdził ,że na razie poobserwujmy ten transport i te wpłaty,  a 
przyjdzie czas na realizacje poszczególnych zadań. 
Następnie Pan Burmistrz poprosił radnego Kutzmanna o odczytanie decyzji na 
działalność Kruszgeo w Kowalowie. 
Pan Burmistrz stwierdził ,że przy wydobyciu kruszywa z Osłowic gmina Wąsosz nic z 
tego nie miała bo wpływy z opłaty eksploatacyjnej trafiały do Gminy Jemielno, a  
przez Wąsosz  jedynie transportowano to kruszywo. Obecnie udało się podpisać 
porozumienie  z firmą Kruszgeo, z którego Gmina  ma określone dochody. 
 
Następnie Pan Burmistrz poinformował ,że w ubiegłym roku w powiecie 
organizowany był konkurs na najlepszego sołtysa. Z gminy Wąsosz zgłoszony został 
Pan Gajkowski Zygmunt  sołtys wsi Wiewierz. Powiat uhonorował najlepszego 
sołtysa jedynie za zdobycie I miejsca. Pan Gajkowski zajął II miejsce i Burmistrz 
postanowił sam uhonorować Pana Gajkowskiego ponieważ jako sołtys zrobił bardzo 
wiele dla swojej wsi i zasługuje na  wyróżnienie , dlatego Pan Burmistrz wręczył Panu 
Gajkowskiemu statuetkę i złożył gratulacje za II miejsce w powiecie. Na Sali posypały 
się oklaski. 
Przerwa w obradach 11.20 – 11.40 
 
Ad.6. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
gminy Wąsosz na lata 2011-2022. 
 
Propozycje zmiany uchwały dotyczącej prognozy finansowej gminy przedstawiła pani 
Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy. Poinformowała ,że chcąc wprowadzić 
jakąkolwiek zmianę do budżetu Gminy  zobligowani jesteśmy do dokonania w 
pierwszej kolejności zmiany prognozy finansowej. Proponujemy wprowadzić do 
dochodów kwotę 693.000 zł , w wydatkach 490.000 zł natomiast w rozchodach 
203.000 zł jako spłatę pożyczki. 
Pani Skarbnik przedstawiła szczegółowo te pozycje by w dalszej kolejności nie 
omawiać zmiany budżetu bo te dwie uchwały ściśle wiążą się ze sobą. Po stronie 
dochodów 300.000 zł  z Kruszgeo wprowadzamy z przeznaczeniem na budowę 
wodociągu w Ostrawie, na bieżące utrzymanie dróg gminnych, ekwiwalenty dla 
strażaków i remonty świetlic wiejskich . Wprowadzamy również 253.000 zł jako 
dotacja z Regionalnego Programu Operacyjnego. W ubiegłym roku otrzymaliśmy I 
transzę i czekamy na pozostałe środki i przeznaczamy na rozchody 203.000 zł jako 
spłatę pożyczki , a pozostałą kwotę wprowadzamy jako  uzupełnienie dochodów 
własnych na chodnik i oświetlenie  przy amfiteatrze w Wąsoszu. Wniosek został 
złożony w ubiegłym roku, ale nie mamy podpisanej jeszcze  umowy i jest to kwota 
178.000 zł. Również wprowadzamy środki na utwardzenie placu w miejscowości 
Drozdowice 21.000 zł  jako zadanie zakończone . Ponadto przenosimy środki  ze 
starego Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska z przeznaczeniem na zadania  
70.000 zł z tego 10.000 zł na odśnieżanie  dróg i pozostałe na remonty wszystkich 
przepustów. 
 
Opinia Komisji Budżetu ,Inwestycji i Mienia Komunalnego  jest pozytywna – 
stwierdziła Agnieszka Ajchenlaub. 
 
Dyskusji nie było: 
 



Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 
Rady. 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Wąsosz na lata 2011-2022.  
                     
                                                   Uchwała Nr IV/23/11 to zał nr 6 
 
Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 20011r. 
Pan Przewodniczący Rady stwierdził ,że ten projekt uchwały omówiła Pani skarbnik 
w punkcie ad 6 . 
 Opinia komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego również była pozytywna . 
 
Dyskusji nie było. 
 
 Wobec tego przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2011 r. 
 
                                                    Uchwała Nr IV/24/11 to zał nr 7 
 
Ad 8 . Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 
Projekt tego programu omówiła Pani Maria Michta sekretarz Gminy. Stwierdziła ,że 
co roku o tej porze Rada uchwala program , na podstawie, którego działa Komisja 
Przeciwdziałania Alkoholizmowi. Omówiła zagrożenia wynikające ze spożywania, a 
właściwie nadużywania alkoholu i  zażywania narkotyków. Poruszyła również 
problem spożywania dużych ilości napojów energetycznych przez dzieci i młodzież , 
zauważa się to nagminnie w szkołach. Spożywanie dużych ilości  tych napojów 
powoduje uzależnienie, a w konsekwencji  uszkodzenie układu nerwowego. W 
znacznym stopniu częściej niż w byłym  roku  zgłasza się problemy alkoholowe przez 
osoby bliskie w rodzinie, sąsiadów i instytucje.   W 2010r zanotowano 25 zgłoszeń i 
wystosowano 4 wnioski o leczenie alkoholizmu w rodzinach. Zwiększyła się  
sprzedaż napojów alkoholowych w stosunku do roku poprzedniego.  W 2010r. 
sprzedano alkohol na kwotę 3.422.797 zł .Pani sekretarz Gminy omówiła również 
cele programu oraz instytucje , które pomagają  w rozwiązywaniu problemów 
alkoholowych. W 2010r. 331 rodzin uzyskało pomoc ze strony OPS , 266 dzieci jest 
dożywianych w rodzinach nadużywających alkohol.  Poinformowała również o tym 
,że w programie reguluje się sprawy dotyczące wynagrodzenia dla Komisji 
Alkoholowej . Zaproponowała zwiększenie wynagrodzenia dla Przewodniczącego 
Komisji w kwocie 270 zł. Natomiast dla członków po 129 zł za posiedzenie. 
 
Opinia Komisji Oświaty , Kultury i Zdrowia i Sportu była pozytywna poinformowała 
Pani Bogusława Lorenc. 
 
Dyskusja : 
 
Radny Jacek Chorostkowski zaproponował aby, do programu   dopisać ,że program 
realizują również Parafie rzymsko –katolickie na terenie Gminy, a nie tylko Parafia w 
Wąsoszu.  



 Pani sekretarz stwierdziła ,że uwzględni ten zapis. 
 
Wobec tego przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. 
                                                       Uchwała Nr IV/25/11 to zał . Nr 8 
 
Ad.9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/150/200 RM 
Wąsosza z dnia 28.12.2000 r dotyczącej połączenia instytucji kultury w Gminie 
Wąsosz w Zespół Placówek Kultury. 
 
Projekt tej uchwały przedstawiła pani Maria Michta sekretarz Gminy. Z uwagi na to 
,że w 2000 roku podejmowana była uchwała o połączeniu instytucji kultury w 
Wąsoszu, a obecnie te instytucje znajdują się w dwóch różnych siedzibach należy 
dokonać zmiany tej uchwały. 
Proponuje się zmianę załącznika by dostosować projekt do obecnej sytuacji ,bo 
Biblioteka mieści się przy ul. Krzywej, a  Zespól Placówek Kultury przy ul. Zacisze. 
 
Opinia Komisji Oświaty , Kultury , Zdrowia i Sportu – pozytywna 
 
 Dyskusja – brak. 
 
  Wobec tego przedstawił projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/150/200 RM Wąsosza z dnia 28.12.2000 r 
dotyczącej połączenia instytucji kultury w Gminie Wąsosz w Zespół Placówek 
Kultury. 
                                              Uchwała Nr IV/26/11 to zał nr  9 
 
Ad 10. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/181/09 RM 
Wąsosza z dnia 23 marca 2009r. w sprawie nadania  Statutu Zakładowi 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Wąsoszu. 
 
Projekt ten przedstawiła Pani Maria Michta – sekretarz Gminy poinformowała ,że 
obecne przepisy prawa ustawy o finansach publicznych określa ,że  funkcjonują 
Samorządowe Zakłady Budżetowe i dlatego  dostosowujemy statuty naszych 
zakładów do obowiązujących przepisów ustawy . Wszystkie zapisy mówiące o 
Zakładzie budżetowym należy wszędzie poprzedzić zapisem Samorządowy Zakład 
Budżetowy Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Wąsoszu. Tak też należy 
dostosować w dotychczasowym ZBWiK . 
 
Pan Rzepka Mariusz poinformował ,że opinia Komisji Handlu , Usług i Porządku 
Publicznemu jest pozytywna do przedstawionych zmian w statutach zakładów 
budżetowych. 
 
Dyskusji brak. 
Wobec tego Pan Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 



Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/181/09  RM Wąsosza z dnia 23 marca 2009 r 
dotyczącej  nadania statutu Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
w Wąsoszu. 
                                         Uchwała Nr IV/27/11 to zał nr 10 
 
 Ad 11. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/182/09 RM 
Wąsosza z dnia 23 marca 2009r. w sprawie nadania  Statutu Zakładowi 
Budżetowemu Wodociągów i Kanalizacji w Wąsoszu. 
 
Pan Przewodniczący stwierdził ,że  projekt tej uchwały został omówiony i wydana 
została opinia Komisji Handlu , Rzemiosła i Porządku Publicznego w punkcie ad 10 
dlatego  ogłosił dyskusję. 
 
Dyskusji  nie było. 
 
Wobec tego Pan Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/182/09  RM Wąsosza z dnia 23 marca 2009 r 
dotyczącej  nadania statutu Zakładowi Budżetowemu Wodociągów i Kanalizacji 
w Wąsoszu. 
                                                        Uchwała Nr IV/28/11 to zał. Nr 11 
 
Ad 12. Rozpatrzenie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy 
gminy Wąsosz na rok 2011  z organizacjami  pozarządowymi  oraz podmiotami 
określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności 
pożytku publicznego i wolontariacie. 
 
O godz. 12.30 obrady opuścił Pan Jacek Chorostkowski  . Od tej pory na sali obrad 
pozostało 13 radnych. 
 
Projekt ten omówił Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, który stwierdził ,że w 
tejże uchwale  mówi się  o współpracy z działającym stowarzyszeniem , a mianowicie 
klubem sportowym, który może złożyć swoją ofertę  na  zadania w zakresie sportu w 
ramach konkursu . Oferty mogą składać również  inne stowarzyszenia . Środki  na tą 
działalność zabezpieczone zostały w budżecie na 2011r i  jest to kwota 120.000 zł. 
 
 Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego – pozytywna 
 
Dyskusji brak. 
Wobec tego Pan Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie uchwalenia programu współpracy gminy Wąsosz na rok 2011  z 
organizacjami  pozarządowymi  oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i 
wolontariacie. 
                                              Uchwała Nr IV/29/11 to zał ,.nr 12. 
 



Przerwa w obradach 12.35- 12.55 
 
Ad 13. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad 
sołeckich. 
 
Pan Zdzisław Nicpoń poinformował zebranych ,że kończy się kadencja sołtysów i rad 
sołeckich 2007-2011 i zgodnie z obowiązującym prawem Rada zarządza wybory 
sołtysów i rad sołeckich na nową kadencję 2011-2015 i w tym celu podejmuje 
uchwałę określając termin , miejsce i czas odbycia zebrań wyborczych. Na 
przewodniczących zebrań wyborczych wyznacza  radnych, a obsługę techniczną 
zapewnia Urząd poprzez swoich pracowników. 
Pan Przewodniczący  przedstawił terminarz wyborów w poszczególnych 
miejscowościach. Zaproponował, aby dokonać zmiany przewodniczącego zebrania w 
Wiewierzy  wykreślając  wpisanego radnego Gajkowskiego Zygmunta, a wpisując 
radnego Jacka Chorostkowskiego ze względu na to ,że pan Gajkowski zamierza 
kandydować na sołtysa wsi Wiewierz. Rada wyraziła zgodę na proponowaną zmianę. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich. 
 
                                                 Uchwała Nr  IV/30/11 to zał. nr  13. 
 
Ad 14 . Rozpatrzenie uchwały w sprawie  wprowadzenia zmiany  do uchwały Nr 
XXX/194/09 RM Wąsosza z dnia 26 maja 2009r. dot. pierwszeństwa w 
nabywaniu lokali mieszkalnych ,  bonifikat od ceny lokali mieszkalnych 
zbywanych w drodze bezprzetargowej oraz ustalenia stawki oprocentowania 
przy sprzedaży ratalnej mienia komunalnego ze zmianami (Dziennik Urzędowy 
Województwa Dolnośląskiego z 2003r. Nr 62 poz. 1399, Dziennik Urzędowy 
Województwa Dolnośląskiego z 2007r. Nr  264, poz. 3082, Dziennik Urzędowy 
Województwa Dolnośląskiego z 2009r. Nr 113, poz. 2341). 
 

Pan Burmistrz  przedstawił projekt uchwały w sprawie  zmiany do uchwały w sprawie 
pierwszeństwa w nabywaniu lokali mieszkalnych ,  bonifikat od ceny lokali 
mieszkalnych zbywanych w drodze bezprzetargowej oraz ustalenia stawki 
oprocentowania przy sprzedaży ratalnej mienia komunalnego. Uchwała ta dotyczy 
szczególnie ulgi przy sprzedaży ,a polega na zmianie czasu obowiązywania uchwały 
tj z dnia 31 grudnia 2010 zmieniamy zapis na dzień  31 grudnia 2011r. Należy 
stwierdzić ,że w tym czasie zainteresowani  najemcy mogą wykupić lokale 
mieszkalne z dotychczasowymi bonifikatami .Powinna być to ostatnia uchwała z tak 
dużą bonifikatą bo i tak wszyscy nie wykupią lokali mieszkalnych z zasobów 
komunalnych ,zawsze pozostanie grupa najemców ,których nie stać wykupić 
mieszkanie. 
 
Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywna. 
 
Dyskusji brak. 



Wobec tego Pan Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie wprowadzenia zmiany  do uchwały Nr XXX/194/09 RM Wąsosza z dnia 
26 maja 2009r. dot. pierwszeństwa w nabywaniu lokali mieszkalnych ,  bonifikat 
od ceny lokali mieszkalnych zbywanych w drodze bezprzetargowej oraz 
ustalenia stawki oprocentowania przy sprzedaży ratalnej mienia komunalnego 
ze zmianami (Dziennik Urzędowy Województwa Dolnośląskiego z 2003r. Nr 62 
poz. 1399, Dziennik Urzędowy Województwa Dolnośląskiego z 2007r. Nr  264, 
poz. 3082, Dziennik Urzędowy Województwa Dolnośląskiego z 2009r. Nr 113, 
poz. 2341). 
 
                                                   Uchwała Nr IV/31/11 to zał nr  14 
 
Ad 15.   Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy 
przekształceniu prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Wąsosz. 
 
Pan Burmistrz poinformował ,że jest to pierwsza uchwała dotycząca zastosowania 
bonifikaty przy przekształceniu prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. 
Dochód na członka rodziny  występującej o przekształcenie  przekroczył kwotę 3100 
zł na 1 członka rodziny na rok poprzedzający złożenie wniosku. W użytkowaniu 
wieczystym mamy 68 użytkowań wieczystych  i gdyby ten dochód nie przekroczył 
ustawowej kwoty to można było zastosować bonifikatę 95 %, a w tym przypadku 
bonifikatę ustala Rada, Burmistrz zaproponował  20 % bonifikaty przy 
przekształceniu prawa użytkowania wieczystego. 
 
Opinia Komisji Budżetu – pozytywna 
 
Dyskusji brak. 
Wobec tego Pan Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie bonifikaty przy przekształceniu prawa użytkowania wieczystego w 
prawo własności nieruchomości stanowiących własność Gminy Wąsosz. 
 
 
                                               Uchwała Nr IV/32/11 to zał. Nr 15 
 
 Ad 16. Rozpatrzenie  uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości 
Kowalowo. 
 
Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza poinformował zebranych ,że uchwała 
dotycząca planu zagospodarowania przestrzennego miejscowości Kowalowo 
najlepiej znana jest dla Komisji Rolnictwa  i Ochrony Środowiska, która to była w 
terenie i poznała obszar, który dotyczy tego planu. Jest to teren pomiędzy suszarnią 
pasz, a miejscowością Kowalowo w kierunku Chocieborowic. Teren ten dotyczy 
zabudowy usługowo-przemysłowej . Dzierżawcą  tego terenu jest Agencja 
Nieruchomości Rolnych, a właściwie użytkuje  ją firma Wizental. 



Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska pisemna  ponieważ przewodniczący 
Komisji opuścił obrady wcześniej – pozytywna. 
 
Radna Lorenc B, wnioskowała o nieodczytywanie treści uchwały bo jest to długi 
tekst, a wszyscy radni posiadają ten materiał. Rada przyjęła tą propozycje. 
Dyskusji brak . 
 
Wobec tego Pan Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
Rada Miejska Wąsosza  jednomyślnie 13 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Kowalowo. 
 
                                                  Uchwała Nr IV/33/11 to zał Nr  16. 
 
Ad 17. Uchwalenie planów pracy Rady i stałych Komisji na 2011r. 
 
Pan Przewodniczący Rady przedstawił   projekt planu pracy rady na 2011r. następnie 
Komisje stałe przedstawiły swoje projekty 
Plan pracy rady uwzględnił następujące tematy : 
 

Uchwalenie planu pracy Rady. 

Informacja o stopniu zagrożenia 
powodziowego w Gminie Wąsosz. 
Przedstawienie Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii. 

Informacja o stanie bezrobocia na 
terenie Gminy Wąsosz. 
Informacja o działalności Izb 
Rolniczych na terenie powiatu ze 
szczególnym uwzględnieniem gminy 
Wąsosz. 

 
Stan dróg i planowane remonty w 
Gminie Wąsosz. 

Informacja z działalności OPS za 
2010r. 
Informacja dot. funkcjonowania 
szpitala w Górze. 

Rozpatrzenie wykonania budżetu i 
sprawozdania finansowego za 2010r. 
Udzielenie absolutorium Burmistrzowi 
Wąsosza. 

------------------------------------------------- 

Informacja dyrektorów z 
przygotowania placówek 
oświatowych do rozpoczęcia nowego 
roku szkolnego 2011/2012. 

Przedstawienie sprawozdania 



finansowego z działalności ZPK za 
2010r. 
Informacja z wykonania budżetu 
Gminy Wąsosz za I półrocze 2011r. 

Uchwalenie stawek podatków i opłat 
lokalnych w Gminie Wąsosz na 
2012r. 

Informacja dot. działalności ZBWiK 
oraz ZBGKiM za I półrocze 2011r. 

Uchwalenie budżetu Gminy Wąsosz 
na 2012r. 

 
Dyskusji nie było. 
 
Uchwała  Rady Miejskiej Wąsosza w sprawie planu pracy Rady została podjęta  
jednomyślnie 13 głosami „za”  
                                                 Uchwała Nr IV/34/11 to zał.nr 17 
 
Pani Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy zwróciła uwagę na to ,że Komisje stałe  
założyły w swoich planach pracy analizę wykonania budżetu gminy Wąsosz za 
2010r. uwzględniając terminy wcześniejsze niż określa ustawa. Czy to znaczy ,że 
wykonanie budżetu lub sprawozdania finansowe mają być przygotowywane dla Rady 
wcześniej ? 
 
Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że plany pracy Rajdy jak i Komisji są otwarte i 
mogą być zmieniane w ciągu roku jak też mogą być przesuwane tematy posiedzeń. 
Na pewno i Rada i Komisje stałe nie będą  lekceważyły terminów ustawowych jest to 
sytuacja taka w tym roku ,że zmieniły się przepisy dotyczące sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za rok 2010 i udzielania procedury absolutoryjnej. 
Więcej dyskusji nie było. 
 
Uchwała w sprawie planów pracy Komisji stałych została podjęta jednomyślnie 
13 głosami ‘za” 
                                               Uchwała Nr IV/35/11 to zał. nr 18 
 
Ad 18.Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
Brak 
 
Ad 19. Odpowiedzi na interpelacje. 
 
Pan Przewodniczący Rady odczytał odpowiedzi na złożone wcześniej interpelacje. 
 
Ad 20.Wolne głosy i wnioski. 
 
Pan Burmistrz zwrócił się do radnego Kobylaka odnośnie zgłoszonej interpelacji 
dotyczącej nadania  imienia Józefa Stefaniaka  stadionowi sportowemu w Wąsoszu.  
Zarządzeniem nadano imię Józefa Stefaniaka , ale uważam, że winna być do tego 
wykonana jakaś tablica lub inna forma  uwidocznienia imienia Józefa Stefaniaka. 
 



 Jeżeli chodzi o interpelacje radnej Dąbek w sprawie  ustalenia drogi Ul. Kościelnej 
jako drogi jednokierunkowej to musi być zmiana organizacji ruchu . Interpelacja jest 
zasadna, ale tylko w dni powszednie gdzie ruch jest mały natomiast w niedzielę nie 
ponieważ wszyscy wychodzący z  mszy z kościoła pod wezwaniem Najświętszej 
Marii Panny  przechodzą  ulicą Parafialną, a tamtędy będą  musiały przejeżdżać też 
samochody bo ul. Kościelna będzie jednokierunkowa .  W takiej sytuacji mieszkańcy 
ul. Kościelnej będą zadowoleni, ale będzie niezadowolenie tych pieszych którzy będą 
wracali ul. Parafialną wraz z jadącymi pojazdami. 
 
Pan radny Kobylak  odpowiedział ,że  w najbliższym czasie  przedstawi propozycje  
dotyczącą  usytuowania tablicy z im. Józefa Stefaniaka na stadionie sportowym lecz 
musi skonsultować to z klubem sportowym. 
 
Radny Kutzmann Maciej podziękował Burmistrzowi za udzielenie pisemnych 
odpowiedzi lecz prosił o drugą część odpowiedzi na interpelacje dotyczącą wywozu 
nieczystości , która udzielić miał SZBGKiM w Wąsoszu. 
 
Ad 21.Zakończenie. 
 
Pan Przewodniczący Rady  stwierdził ,że porządek obrad  sesji został wyczerpany 
wobec tego zamknął IV sesję Rady Miejskiej Wąsosza. Podziękował za udział w 
sesji. 
 
Protokołowała : 
K.Szejnkienig 
 
 
 


